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GEMEENTE HILVERSUM
RAADSVERGADERING VAN 23 MAART 2022

(verslag)

Voorzitter: de heer G.M. van den Top.

Aanwezig zijn de leden: de heer H.P. Blok (Hilversums Lokaal Belang), de dames M.  Boukhriss (Hart 
voor Hilversum) en A.A.S. den Daas (D66), de heer J. van Drogen (GroenLinks), mevrouw 
F.F. van Drooge (PvdA), de heren M.F. Eerenberg (Hart voor Hilversum), H.H. Fennema (VVD) en 
J.E.M.G. Göbbels (Democraten Hilversum), mevrouw M.D. Groesz (D66), de heren H.R. Jaarsma (D66) 
en A.S. de Jong (D66), de dames M.J. de Jong-Schrijvers (Hart voor Hilversum) en J. Kalk (PvdA), de 
heren H. Koç (Hart voor Hilversum en F.R. Kool (GroenLinks), mevrouw M.G. Kooloos (Leefbaar 
Hilversum), de heren E.J. Kruijswijk Jansen (CDA) en R.J.C. Lancé (Hart voor Hilversum), mevrouw 
H.M.G.J. van de Linde (VVD), de heer T. Pelsma (ChristenUnie), mevrouw R.W.C. Redmeijer (Hart voor 
Hilversum), de heren F.W. Reijmerink (VVD), P.H.J.R. van Rooden (SP), J.A.C. Slingerland (Hart voor 
Hilversum) en P. Veenendaal (GroenLinks), de dames B. Verweij (SP) en M.I. van Vliet (D66), de heren 
M.F. Vogel (VVD) en N.G.T. van Voorden (CDA), mevrouw A.F. Vreugdenhil-de Blécourt 
(ChristenUnie), de heer J.A. van Waarden (GroenLinks), mevrouw V. Wesselink (D66), de heren 
T.R. Westerneng (VVD) en A. Yorulmaz (CDA) en mevrouw E.M. Zeeuw van der Laan (VVD).

Griffier: de heer P.M.H. van Ruitenbeek.

Wethouders: de heren B. Heller, G. Kuipers, A.R.C. Scheepers en F.G.J. Voorink en de dames K.J. Walters 
en A.J. Wolthers.

Afwezigen: mevrouw M.H.A. Remmers (GroenLinks) de heer D.E.O. Streutker (CDA).

De VOORZITTER opent de raadsvergadering ter gelegenheid van het afscheid van de 
raadsperiode 2018-2022 in de Burgerzaal om 20.00 uur en heet allen welkom. Oud-burgemeester Broertjes 
is verhinderd in verband met een coronabesmetting en hem wenst hij, ook namens de raad, van harte 
beterschap.

In 2018 werden op grond van de gemeenteraadsverkiezingen destijds 37 raadsleden benoemd. Het 
was een groep mensen met een gezamenlijk doel, namelijk om bestuurlijk het goede voor Hilversum te 
doen. De groep had ook onderlinge verschillen in gedachten de opvattingen van verschillende politieke 
groeperingen en partijen.

De raad begon in 2018 met een dag op de hei bedoeld voor de raadsleden om elkaar te leren 
kennen en om te praten over de wijze waarop zou kunnen worden samengewerkt. De afgelopen vier jaar is 
het gezelschap, op enkele wisselingen na, grotendeels intact gebleven. Het raadslidmaatschap vergt 
ongelooflijk veel inzet en tijd. De functie wordt vervuld naast een andere baan en bezigheden thuis. 
Daarom is er veel respect voor degenen die zich hebben ingezet om het raadslidmaatschap voor alle 
inwoners van Hilversum naar bester kunnen te vervullen. Hij verzoekt de raadsleden daarom om elkaar en 
zichzelf een applaus te geven voor hun inzet.

Applaus

Vervolgens dankt hij de griffier, die hem heeft geholpen om de avond voor te bereiden. Er is 
bericht van verhindering ontvangen van mevrouw Remmers van GroenLinks en de heer Streutker van het 
CDA.
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1 VASTSTELLEN AGENDA 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2 VASTSTELLEN VERSLAG RAADSVERGADERING D.D. 9 MAART 2022

Het verslag wordt zonder stemming ongewijzigd vastgesteld.

3 VASTSTELLEN VERSLAGEN RAADSCOMMISSIEVERGADERINGEN 2 MAART 2022

De verslagen worden zonder stemming ongewijzigd vastgesteld.

4 BEOORDELING RECHTMATIGHEID VERKIEZINGEN
5 TOELATING NIEUW GEKOZEN LEDEN VAN DE RAAD

(De agendapunten 4 en 5 worden gezamenlijk behandeld.)

De VOORZITTER geeft aan dat op14, 15 en 16 maart 2022 de gemeenteraadsverkiezingen hebben 
plaatsgevonden. Op 30 maart a.s. wordt de nieuwe gemeenteraad geïnstalleerd. Het hoofdstembureau heeft 
alle gekozen kandidaten inmiddels benoemd. Voordat de benoemde kandidaten kunnen worden toegelaten 
tot de gemeenteraad moeten nog twee zaken worden beoordeeld:

1. de rechtmatigheid van de verkiezingen. Het is aan de gemeenteraad om te bepalen of de 
verkiezingen ordentelijk zijn verlopen. De raad bepaalt dit door het beoordelen van een proces-
verbaal van het hoofdstembureau, waarin wordt gerapporteerd over het verloop van de 
verkiezingen;

2. voor de benoemde kandidaten vaststellen of ze voldoen aan een aantal bepalingen in de 
Gemeentewet, bijvoorbeeld of zij op het moment van toetreden tot de raad de leeftijd van 18 
jaar hebben bereikt en inwoner van de gemeente Hilversum zijn.

In de vergadering van 9 maart 2022 heeft de raad al voorbereidingen getroffen door een commissie 
in te stellen voor het onderzoeken van de geloofsbrieven. Die commissie wordt voorgezeten door mevrouw 
Van Vliet en leden van die commissie zijn de heren Vogel en Pelsma. Onder begeleiding van 
plaatsvervangend griffier mevrouw Drenth hebben zij de geloofsbrieven van de 37 gekozen raadsleden 
bekeken en een advies geformuleerd over de rechtmatigheid van de verkiezingen. Over de bevindingen van 
de Commissie van de geloofsbrieven geeft hij het woord aan mevrouw Van Vliet.

Mevrouw VAN VLIET leest het rapport van de raadscommissie Onderzoek geloofsbrieven voor. 
“De commissie uit de gemeenteraad van Hilversum heeft het proces-verbaal van het centraal 

stembureau en de processen-verbaal van de stembureaus in de gemeente Hilversum onderzocht. Er zijn 
geen concrete aanwijzingen aangetroffen over onrechtmatigheden, noch bestaat er na het bestuderen van de 
processen-verbaal een ernstig vermoeden dat er substantiële fouten zijn gemaakt die van invloed zijn op de 
zetelverdeling. Daarom adviseert de commissie uw raad om te oordelen dat de gemeenteraadsverkiezingen 
op 16 maart 2022 rechtmatig zijn verlopen. 

Tevens adviseert de commissie, in wier handen werden gesteld de geloofsbrieven en verdere bij de 
Kieswet gevorderde stukken, ingezonden door:

namens Hart voor Hilversum: Karin Walters-Vos, Michiel Eerenberg, Ria de Jong-Schrijvers, 
Malika Boukhriss, Regie Redmeijer, Chris Groeneveld, Ron Lancé en Hakan Koç;
namens D66: Annette Wolthers, Vivienne Wesselink, Abdellatif Zaabat, Jarno Deen, Harmen 
Lindeboom, Pim van den Brink en Bonne van Hattum; 
namens de VVD: Arno Scheepers, Haitske van de Linde, Ellis Zeeuw van der Laan, Hidde 
Fennema en Tobias Westerneng;
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namens GroenLinks: Marleen Remmers, Willemijn de Bruijn, Sebastiaan Hexspoor en Lex van 
Waarden;
namens het CDA: Gerben van Voorden, Jacobine van Exel-van Dijk, Olaf Streutker en Gertjan 
Postma;
namens de SP: Paul Vonk en Bianca Verweij;
namens de Partij van de Arbeid: Femke van Drooge en Jacqueline Kalk;
namens de ChristenUnie: Bas Nanninga;
namens Democraten Hilversum: Edwin Göbbels, Atie van de Beek en Rob Docter; 
namens Belang van Nederland: Frederique Durlacher; 
op maandag 21 maart 2022 benoemd tot leden van de gemeenteraad van Hilversum, aan de 

gemeenteraad van Hilversum dat zij bovengenoemde bescheiden heeft onderzocht en in orde heeft 
bevonden. Gebleken is dat de genoemden aan alle in de Gemeentewet gestelde eisen voldoen. De 
commissie adviseert tot hun toelating als leden van de gemeenteraad van Hilversum.”

Zonder stemming wordt besloten vast te stellen dat de gemeenteraadsverkiezingen van 16 
maart 2022 rechtmatig zijn verlopen en dat de benoemde leden worden toegelaten tot de 
gemeenteraad.

6. AFSCHEID VERTREKKENDE RAADSLEDEN

De VOORZITTER heeft sinds zijn start ongeveer een maand geleden slechts één vergadering van 
de gemeenteraad mogen voorzitten. Toch zal deze gemeenteraad voor hem altijd heel bijzonder blijven, 
omdat die hem het vertrouwen schonk om als burgemeester van de gemeente Hilversum te mogen dienen. 
Met de steun en het vertrouwen van de gemeenteraad is ook de eerste grote golf van Oekraïense 
vluchtelingen opgevangen. In deze opgave en in het werk dat de gemeenteraad de afgelopen jaren heeft 
gedaan is die ondersteund door een enorm aantal mensen bij de gemeente en de regio, die alles wat raad en 
het college doen mogelijk maken. Hij vraagt daarom hen een applaus te geven.

Applaus

Een speciaal woord richt hij aan het ambtelijk team dat de verkiezingen van 14, 15 en 16 maart 
2022 heeft voorbereid en zo goed tot uitvoering heeft gebracht. Men kan niet recht doen aan eenieder die 
aan dat team heeft bijgedragen. Het was een supercomplexe operatie, die vlekkeloos is verlopen. Eén 
speciaal iemand dankt hij in het bijzonder, namelijk Karima El Kaouini, die op een fantastische manier 
leiding gaf aan de operatie. Voor haar vraagt hij de aanwezigen om een aanvullend applaus.

Applaus

Vervolgens spreekt hij de afscheid nemende raadleden toe, allereerst Jan Slingerland van Hart voor 
Hilversum. Die in de vorige periode als commissielid voor de Hart voor Hilversum-fractie begon. Na de 
vorige verkiezingen werd duidelijk dat Jan de fractie zou gaan leiden, een verantwoordelijkheid die hij niet 
lichtzinnig op zich nam. Jan kan worden beschouwd als het oliemannetje van Hart voor Hilversum. Hij 
brengt mensen bij elkaar, verbindt, zoekt naar draagvlak, is altijd inhoudelijk en speelt nooit op de man of 
de vrouw. Jan Slingerland heeft een achtergrond bij Defensie en die ambtelijke inslag kwam geregeld terug 
in diens berichten. Jan heeft met regelmaat de bijeenkomst van de MRA raadtafel bezocht en deed daarvan 
getrouw verslag aan de mederaadsleden. Op eigen verzoek stond Jan bij deze verkiezingen lager op de lijst, 
ook vanwege privéomstandigheden die de nodige aandacht vergen. Jan kennende zal hij op de achtergrond 
nog wel eens meekijken met de raad. Jan Slingerland heeft grote indruk op hem gemaakt en die heeft hem 
in zijn eerste week vertrouwen gegeven, waarvoor hij hem dankt.

Namens alle raadsleden overhandigt hij Jan een cadeau, dat alle raadsleden, ook degenen die 
opnieuw zijn gekozen, mee naar huis krijgen. Het is een digigraphie genaamd ‘Hilversum’, van kunstenaar 
Bert Wouters. Van het kunstwerk worden slechts 500 exemplaren uitgegeven. Elk kunstwerk heeft een 
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uniek nummer dat links onderop het kunstwerk is vermeld. Achter in het kunstwerk zit een certificaat van 
echtheid.

Applaus 

De heer SLINGERLAND zegt de voorzitter dank voor de vriendelijke woorden aan hem gericht. 
Woorden van dank spreekt hij zelf ook uit aan de ambtenaren van Hilversum, zonder wie geen adequaat 
lokaal bestuur kan worden uitgevoerd. Van de ambtenaren heeft hij de afgelopen raadsperiode veel steun 
ontvangen, zo ook van de griffiemedewerkers. Van hen neemt hij naderhand separaat nog afscheid.

Ook spreekt hij een woord van dank en respect uit aan het zittende college, dat steeds invulling 
heeft gegeven aan de door de raad uitgezette kaders en het beleid waarvoor de raad geen kaders heeft 
kunnen of willen stellen.

Ten slotte dankt hij zijn collega-raads- en commissieleden, zowel van de coalitie en zeker ook van 
de oppositie, waarvan gelukkig velen in de nieuwe raad actief blijven. Het was hem een waar genoegen om 
hen in de afgelopen periode te hebben zien opereren. Hun inzet en betrokkenheid zullen hem altijd bij 
blijven. Hij hoopt dat de ervaren raads- en commissieleden die politiek actief blijven de nieuwkomers in de 
raad en de commissies zullen blijven steunen in het belangrijke werk voor Hilversum op het hoogste lokale 
bestuursniveau.

Landelijk beschouwd is de opkomst bij de jongste gemeenteraadsverkiezingen naar een dieptepunt 
gezakt. Hilversum vormde daarop geen uitzondering. Veel onderzoeken daarnaar zullen nog volgen. Hij 
sluit niet uit dat een zeker gebrek aan betrokkenheid bij bepaalde bewonersgroepen een belangrijke 
oorzaak is. Vaak wordt die in verband gebracht met een gebrek aan vertrouwen in het lokaal bestuur en dus 
ook in de lokale politiek. Het is zijn stellige overtuiging dat het bestuur en de politiek de sleutel in handen 
hebben om inwoners meer te betrekken en een deel van het vertrouwen terug te winnen. In het bijzonder 
denkt hij dan aan een meer uitnodigende bestuursstijl, vormgegeven door een verbeterd participatieproces. 
Op dit moment wordt vaak teruggegrepen op een trede van de participatieladder daterend uit 1969, die 
door participanten als te veel sturend door de gemeente wordt ervaren. Met raadsbrede inzet en vooral ook 
de ambtelijke ondersteuning zou kunnen worden omgezien naar een meer toereikend participatiemodel 
naar Hilversumse maat. Hij denkt dan aan een meer iteratief proces, waarbij via een proces van vallen en 
opstaan, van passen en meten en het steeds weer herhalen van stappen naar een hoger handelingsniveau 
van een eerste idee uiteindelijk een zo breed mogelijk gedragen resultaat wordt bereikt. In dat kader noemt 
hij de uitgewerkte participatietrechter van studenten van de Erasmus Universiteit, die op grond van 
veldonderzoek is verkregen. Misschien is het in dit verband goed om te kijken naar wat er in Hilversum op 
participatiegebied goed is gegaan en wat heeft geleid tot een zo breed mogelijk gedragen oplossing. Daar 
valt van te leren. Met deze overweging neemt hij afscheid van de raad, ook met de wens dat het allen goed 
zal gaan.

Applaus 

De VOORZITTER neemt vervolgens afscheid van raadslid Annemarie Den Daas van D66. Zij was 
voor hem bijzonder, omdat zij voorzitter was van de Vertrouwenscommissie. Annemarie is een krachtige 
vrouw. Zij is raadslid van het jaar geworden en ontving zowel de vakprijs als de publieksprijs. In de ziekte- 
en herstelperiode van Pieter Broertjes vervulde zij een uitermate cruciale rol door het continueren van het 
voorzitterschap van de raad en commissies. Gezegd werd dat de driehoek een vierhoek werd en dat de 
installatie van een burgemeester zelden zo strak door een raadslid geregisseerd werd als in Hilversum. 

Annemarie was ook zes jaar fractievoorzitter van D66. Het voorzitten van de raad en het presidium 
deed zij met verve en ook voor de installatie van een raads- of commissielid draaide zij haar hand niet om. 
Het voorzitterschap van de Vertrouwenscommissie ging haar heel goed af en zij was daarop tot in de 
puntjes voorbereid. 

Annemarie den Daas heeft zich gedurende twaalf jaar ingezet als raadslid voor D66. Zij heeft zich 
als volksvertegenwoordiger geruime tijd ingespannen ten bate van de Hilversumse samenleving. Vanwege 
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deze verdienste heeft het Zijne Majesteit, Koning Willem-Alexander, behaagd om Annemarie Agetha 
Sandra den Daas te benoemen tot Lid in de Orde van Oranje-Nassau.

Applaus

Mevrouw DEN DAAS zegt ontzettend trots op haar lintje te zijn, dat voor haar een erkenning is 
van haar inzet voor Hilversum en de inwoners. Een onderscheiding geeft je afscheid glans, wat zij nu oud-
burgemeester Broertjes kan nazeggen.

Zij is blij dat het haar is gegund om enkele woorden tot allen te richten. Die woorden geven een 
antwoord op de vraag die haar de afgelopen dertien jaar regelmatig gesteld is: waarom wil je raadslid zijn? 
Die eindeloze vergaderingen zijn namelijk gewoon een baan erbij. Er zijn veel antwoorden op die vraag te 
geven. Het is leuk om politiek actief te zijn. Het vergroot je netwerk in de stad. Je kunt je met veel 
verschillende zaken bemoeien en je omgeving een stukje mooier maken. Al die antwoorden zijn ook goed. 
Het komt erop neer dat je mee wilt schrijven aan het verhaal van Hilversum, dat je het plaatje bij het 
verhaal helpt inkleuren.

Het verhaal van Hilversum begon voor haar bij de vestiging van haar grootouders in Hilversum, 
zo’n honderd jaar geleden. De ouders van haar moeder, afkomstig uit Laren, kwamen in de 
Leeuwerikstraat terecht. De ouders van haar vader kwamen uit Utrecht en verhuisden naar de Eikenlaan. 
Zo gebeurde het eind jaren ’50 dat haar vader op slag verliefd werd op het mooiste meisje in Hilversum, 
dat hij op een zonnige lentedag door de Kerkstraat zag lopen, haar moeder. 

Zij heeft het altijd bijzonder gevonden dat de liefde tussen haar ouders en hun huwelijk in 1960 
eigenlijk twee totaal verschillende Hilversumse werelden samenbracht. Die van de jongste dochter van de 
kolenhandelaar van Over ’t Spoor en die van de oudste zoon van een omroepdirecteur uit Hilversum-Zuid. 
Als oudste dochter was of is zij misschien wel de verpersoonlijking van de cross-over tussen die twee 
werelden. Haar oma’s woonden tot het einde van hun leven in hun huizen aan de Leeuwerikstraat en de 
Kastanjelaan en van beiden hoorden zij de verhalen uit de oorlog, de wederopbouw, de welvaart en hoe 
hun levens waren verlopen. Ook het werkende leven van haar ouders speelde zich na aanvankelijke 
omzwervingen voor het grootste deel in Hilversum af. En voor haar en haar broers en zussen geldt 
hetzelfde. Zij woonde op meer dan negen adressen in Hilversum, van de Erfgooiersstraat tot de 
Diependaalselaan en van de Oude Enghweg tot de Derde Havenarm. Haar eerste baan was leerling-
journalist bij de Gooi en Eembode. Zij fietste dagelijks naar het raadhuis om persberichten bij de receptie 
op te halen om daar stukjes van te maken. Zij interviewde ondernemers, markante inwoners, schreef over 
verborgen plekken in Hilversum, zoals het Pinetum Blijdenstein en raakte gefascineerd door wat 
Hilversum allemaal nog meer was dan mediastad. Daar is het zaadje geplant om later de mooie stad mede 
te gaan besturen. Zoveel mooie gebouwen, groen en parels om te koestern, zolang wachten voor de grote 
spoorbomen. Het mooie raadhuis. Alles op fietsafstand, het missen van een goede bioscoop enz. Zij is dus 
verknocht aan Hilversum. 

De mediastad is nooit af. De afgelopen jaren heeft zij meegeschreven aan het verhaal van 
Hilversum. Het plaatje is mee ingekleurd. Daarop is zij onwijs trots en daarvoor is zij dankbaar. Allen die 
na haar komen wenst zij veel wijsheid en vooral plezier toe bij het voortzetten van het mooie werk in het 
lokale bestuur. Zij kan echter niet beloven niets meer van zich te laten horen.

Applaus 

De VOORZITTER vertelt dat Marijke Groesz haar raadsperiode met verve begon door te pleiten 
voor het ondersteunen van het Metropole Orkest. Die oproep was niet aan dovemansoren gericht. En de 
gemeente kwam over de brug.

Tijdens deze raadsperiode kwam er bij Marijke gezinsuitbreiding, die met name in de beginperiode 
heel veel van haar vroeg. Desondanks bleef zij actief voor de D66-ractie, onder andere als fractiesecretaris, 
zelfs toen ze een tijdje officieel met ziekteverlof was. Hij dankt haar voor haar werkzaamheden voor de 
Hilversumse raad.
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Applaus

Mevrouw GROESZ dankt de voorzitter voor de uitgesproken woorden en merkt op dat bij haar nu 
enorm veel last op haar schouders ligt nu zij mag spreken na Jan Slingerland en Annemarie den Daas, die 
zoveel voor de Hilversumse politiek hebben betekend.

Zij spreekt haar dank uit voor de ontvangen collegialiteit vanuit de raad en vond het bijzonder van 
dat gremium deel te hebben mogen uitmaken. Je wilt wat voor je stad bereiken. Het begon bij haar 
ongeveer tien jaar geleden, toen zij een oude vriend verloor, die actief was binnen D66 en die in de 
jongerenafdeling en in het bestuur heeft gezeten. Hij had ontzettend veel energie en liefde voor de politiek, 
evenals interesse in mensen, in wat er speelt en wat er beter zou kunnen. Toen zij een jaar of zeven, acht 
geleden naar Hilversum verhuisde wilde zij zich, ook in zijn nagedachtenis, inzetten voor Hilversum. Zij is 
ontzettend dankbaar dat zij dat heeft mogen doen. Haar hele familie zit in de muziek- en orkestenwereld, 
zo ook haar huidige partner, die lid is van het Radio Filharmonisch Orkest. De link met het 
hulpbehoevende Metropole Orkest was daarom snel gelegd. Daarom is zij ontzettend blij en trots dat het is 
gelukt het Metropole Orkest als onderdeel van Hilversum te behouden. Zij houdt ook de VVD eraan dat 
extra concerten op het marktplein of waar dan ook gerealiseerd zullen worden. 

Het raadswerk combineren met een baan, een kind en een gezinsleven heeft zij als zeer pittig 
ervaren. Het is ook ontzettend mooi, maar wel heeft zij gezegd nu niet door te gaan met het 
raadslidmaatschap, omdat dat even te veel is. Er zijn nu even andere prioriteiten. Namens haar veertien 
maanden oude dochtertje Lina wijst zij op de vele ontzettend belangrijke zaken die de komende jaren op de 
agenda komen en die heel veel durf, daadkracht, eigenaarschap en verantwoordelijkheid met zich 
meebrengen. Participatie is heel erg belangrijk en zij hoopt dat de raad daarbij de lange termijngedachte 
wil meenemen. Men moet ook aan de toekomst denken. Veel besluiten op grote onderwerpen gaan hun 
doorwerking pas hebben over tien, vijftien jaar. Men zal dus ook moeten denken aan de situatie alsdan en 
wat er dan nodig zal zijn.

Applaus

De VOORZITTER kenschetst vervolgens Hein Jaarsma als een ervaren en eigenzinnig raadslid 
met een duidelijke visie en oog voor duale verhoudingen. Hij was commissievoorzitter en lid van de 
Agendacommissie. Hein draaide daarvoor diens hand niet om en bracht vanuit diens dagelijkse werk veel 
kennis en ervaring mee in het raadswerk. Collegeleden konden rekenen op een gefundeerd pleidooi, 
misschien wel juist als ze er niet om zaten te springen. Als je zo goed weet hoe het allemaal zit levert dat 
ook wel eens wat frustraties op, die de griffie mocht aanschouwen. 

Hein heeft ook hart voor de regio en zag af en toe dat de samenwerking daarmee niet altijd op 
rolletjes loopt. Tijdens de discussie over de herindeling was Hein een van de raadsleden die pleitte voor het 
houden van een Gooise variant op de Poolse landdag. De raden moesten ook in positie komen. Ook tijdens 
menig regiepodium was Hein Jaarsma van de partij. Het actieve raadswerk van Hein Jaarsma is nu even 
voorbij, maar hem kennende ziet men hem vast actief ergens terug in de Hilversumse samenleving. Hij 
zegt hem dank voor diens inspanningen in de Hilversumse gemeente en voor de Hilversumse raad. 

Applaus

De heer JAARSMA mist vanavond de heer Broertjes voor de aangename momenten van 
relativering op de lange raadsavonden. Daaruit sprak betrokkenheid bij de raad en het verrichte werk. Hij 
zegt dank aan allen en het college voor de samenwerking, het debat en de door hem ervaren toewijding aan 
de stad en haar burgers, die de raad bindt.

Er staat nu, in elk geval bij D66, een nieuwe frisse ploeg klaar, die hij veel succes en gogmen 
toewenst bij het nieuwe ambt. De oude fractie is er voor de nieuwe fractieleden om een effectieve en 
prettige weg te vinden. Dat is nodig, omdat hij in de afgelopen acht jaar af en toe het samenzijn heeft 
ervaren als een grote verspilling van energie. Hij realiseerde zich dat men vaak niet het goede gesprek 
voerde, dat op sommige momenten wel werd gevoerd. Raadsleden bleven nogal eens steken in onkunde, in 
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sterke politisering, elkaar niet gunnen of ondergesneeuwd raken. De pogingen om beter te vergaderen zijn 
naar zijn mening nog niet helemaal geslaagd. 

Bij de politiek gaat het om inhoud en proces, die veel ruimte geven om het niet met elkaar eens te 
zijn. Maar toch moet de raad blijven proberen om het voor de stad en de mensen beter te doen.

Hij sluit af met een paar dingen die hij wel degelijk als heel positief heeft ervaren, de momenten 
waarbij hij het gevoel had wel de goede dingen te kunnen doen voor de stad en haar inwoners. Een ervan is 
het bestuur van de toekomst van de regio. Daarbij was men overigens een heel stuk verder geweest als de 
VVD van de gemeente Gooise Meren niet zoveel obstructie had gepleegd. Wil de samenwerking in de 
Gooi en Vechtstreek groeien, dan is het nodig de politieke legitimatie daarvan te verbeteren. 

Een ander moment was het framen van de gemeentelijke begroting als een Italiaanse begroting. 
Die framing trof wel doel en hij dankt wethouder Walters en de collegeleden voor hun inspanningen om 
wel weer financiële discipline te hebben in het bestuur. Dat is ook goed voor de stad om naar de toekomst 
toe flexibel te kunnen blijven reageren, wat ook nodig was met corona.

Te vaak krijgt de raad een besluit voorgelegd dat is afgeleid van collegebevoegdheden. In de 
wandelgangen noemt hij dat ‘de collegedump’: drop alle stukken die het college nodig heeft gehad om zijn 
besluit te nemen bij elkaar in het raadsmandje en laat de raad dan over het kaderstellende deel besluiten. 
Dit terwijl de raad echter besluiten nodig heeft die het gremium ondersteunen in de kaderstellende en 
controlerende rol, wat echt andere stukken zijn. Die stukken worden in Hilversum echter zelden of nooit 
geschreven. Er is maar één orgaan dat dat kan doorbreken: het college, de beleidsvoorbereider van de raad. 
De burgemeester wenst hij met de griffier en de gemeentesecretaris veel succes bij het doorbreken van 
deze situatie.

Applaus 

De VOORZITTER geeft aan dat die opmerkingen niet aan dovemansoren zijn gericht en een 
mooie uitdaging zijn. 

Anne S. de Jong was plaatsvervangend fractievoorzitter van D66 en was in die hoedanigheid altijd 
bereid om in het presidium een steen in de vijver te gooien om de collega’s in beweging te brengen. Anne 
organiseerde met de fractie een bijeenkomst, waarin samen met de burgemeester, de griffie en de 
gemeentesecretaris vanuit Loosdrecht naar de Oude Haven werd gevaren. De boodschap was de Oude 
Haven nieuw leven in te blazen, wat politiek gezien in de vorige periode wel wat deining heeft gebracht. 
Anne was in die tijd ook een fervent twitteraar, waardoor er soms een hele politieke discussie op internet 
ontstond. In de laatste jaren was Anne een stabiele factor binnen diens fractie. Hij dankt hem voor diens 
werkzaamheden in de raad. 

Applaus

De heer DE JONG had acht jaar geleden drie redenen om de politiek in te gaan, namelijk zijn 
zonen Hidde, Wietse en Bouke, die toen 14, 15 en 16 jaar waren. Zij gingen in Hilversum naar school, 
sportten er en wilden er ook gaan stappen. Hij vroeg zich af of dat wel een goed idee was en of ze daarvan 
ook weer veilig thuis konden komen. Vandaar dat hij koos voor de portefeuille Openbare Orde en 
Veiligheid. De stad is in de afgelopen acht jaar veiliger geworden. Hij heeft vanuit de politiek naar 
Hilversum gekeken als een schitterende stad in het groene Gooiland en in een prachtige provincie. Hij 
heeft zich ook altijd in willen zetten tegen de verloedering van de openbare ruimte. Behoud van het goede 
en het verbeteren van het bestaande was zo’n beetje zijn drijfveer. Van zijn kinderen studeren er nu twee 
elders en werkt er een als cameraman op het Media Park. Die kan hier echter niet wonen, wat hem brengt 
bij de prioriteit voor de volgende gemeenteraad: bouwen en wonen voor de eigen kinderen en voor 
zichzelf. Dat betekent niet verstenen. Pleinen moeten parken worden.

Het wezen van de politiek voor hem is het overstijgen van belangentegenstellingen. In elk 
collectief zijn er constructieve krachten nodig om het particuliere te overstijgen en het algemeen belang te 
dienen. Dat klinkt een beetje Hans van Mierlo-achtig, de man die maakte dat hij lid werd van D66. Het 
algemeen belang dienen we te goeder trouw. Zo heeft hij als sociaal liberaal positieve politiek voor D66 en 
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voor Hilversum willen bedrijven. Dat vraagt om veiligheid en daaraan heeft hij als raadslid willen 
bijdragen. Dat vraagt ook om verbeelding: liever die aan de macht, dan dat de bureaucraten alles 
doodregelen. Het vraagt ook om vertrouwen, dat hij heeft mogen ontvangen en dat heeft hij ook willen 
geven. Het vraagt ook om verantwoordelijkheid, wat ja zeggen is, ook als er heel veel redenen zijn om nee 
te doen. En het vraagt om volharding, want alleen de lange adem loont en richting is uiteindelijk 
belangrijker dan tempo. Het vraagt ook om het vermogen om te vieren. Want als we nu niet samen blij 
kunnen zijn met wat we gisteren en vandaag hebben besloten, wat maken wij ons dan druk om de 
toekomst? Hij wenst allen vrede en alle goeds toe.

Applaus

De VOORZITTER vervolgt dat Marianne van Vliet actief was voor de D66-fractie en bijzondere 
aandacht voor het thema wonen en de omgevingsvisie had. In de afgelopen periode zaten de 
woordvoerders van HOP 2040 aan tafel met de woordvoerders van de raadsfracties. Marianne toonde 
daarbij de voor haar kenmerkende betrokkenheid. Ze sprak altijd rustig en weloverwogen. Hij bedankt haar 
voor haar alle inzet voor de raad.

Applaus

Mevrouw VAN VLIET zegt dank voor de mooie woorden en sluit zich aan bij het door Hein 
Jaarsma gezegde. Ook zij voelde de verantwoordelijkheid en de eer van wat men als raadslid te doen stond 
tot in haar tenen. Dat gevoel heeft zij nog steeds, zodat zij het erg moeilijk vindt om het raadslidmaatschap 
los te laten. Maar haar keuze is gemaakt en zij houdt zich daaraan. De verantwoordelijkheid voelde zij bij 
de enorm belangrijke dossiers. Zij was misschien niet altijd even partijpolitiek handig bezig, maar was wel 
altijd gericht op het resultaat, de samenwerking en op het beste te doen voor Hilversum.

Raadslid zijn is een zwaar vak en vraagt ontzettend veel. De nieuwe raad daagt zij uit nu al naar 
over 3,5 jaar te kijken, als er een nieuwe kandidatenlijst samengesteld wordt. Het gaat niet te veel om de 
oppositie die tegen de coalitie staat, maar om samenwerking en zorgen dat vergaderingen om twaalf uur ’s 
nachts klaar zijn. Als dat lukt zijn er veel meer plezier en een veel beter resultaat, wat zij de nieuwe ploeg 
toewenst.

Applaus 

De VOORZITTER merkt op dat Frits Vogel met recht een anker kan worden genoemd in de 
Hilversumse raad. In de periode 2014-2018 was hij voorzitter van de Werkgeverscommissie en 
regioambassadeur. In de afgelopen periode was hij regioambassadeur en voorzitter van de Audit – en 
rekeningcommissie. In die rol sloeg hij graag ‘de dingen plat’. Frits was een invloedrijk raadslid, met altijd 
als doel goed te doen voor Hilversum. Opmerkingen over de werkdruk van raadsleden naast een gewone 
baan waren aan hem niet besteed. Het college vond in het presidium altijd een gewillig oor bij Frits als een 
extra vergadering moest worden ingelast in het belang van Hilversum.

In de regio was Frits ook een graag gezien raadslid. In de vorige periode was hij regioambassadeur, 
samen met oud-raadslid en oud-wethouder Jan Kastje. In de raad werd dan wel eens grappend gezegd dat 
er over regionale zaken wel eerst overlegd moest worden met het ‘vogelkastje’. Op menige 
regiobijeenkomst was Frits dan ook te signaleren en het bevorderen van de samenwerking in de regio vond 
hij van groot belang. Blijmoedig constateerde Frits dat het soms ook binnen diens eigen VVD in de regio 
niet altijd meeviel om mensen op één lijn te krijgen. In de afgelopen twee perioden was hij ook lid van de 
kleine vertrouwenscommissie, de delegatie van fractievoorzitters, die klankbordgesprekken voerde met de 
burgemeester. Steun geven waar nodig en positief reflecteren waar het passend is, is kenmerkend voor 
Frits. Frits kennende zal hij vanaf de achterbank nog zeker wel betrokken zijn. 

Frits Vogel heeft zich twaalf jaar lang ingezet als raadslid voor de VVD. Als 
volksvertegenwoordiger heeft hij zich geruime tijd ingespannen ten bate van de Hilversumse samenleving. 
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Vanwege deze verdienste heeft het Zijne Majesteit, Koning Willem-Alexander, behaagd Marinus Frederik 
Vogel te benoemen tot Lid in de Orde van Oranje-Nassau.

Applaus

De heer VOGEL merkt op dat het raadslidmaatschap eigenlijk niet te doen is zonder steun van het 
thuisfront. Zijn vrouw is vanavond aanwezig bij zijn afscheid als raadslid en haar dankt hij voor de 
ontvangen steun, zonder wie hij de functie van het raadslidmaatschap niet had kunnen vervullen. 

De afgelopen twaalf jaar noemt hij een heel mooie periode. Er is met elkaar heel veel bereikt. De 
eerste debatten in zijn raadslidmaatschap gingen over bezuinigingen. De periode erna was het mogelijk om 
te investeren in de stad, zoals in het marktplein. Investeringen gaan nu verder en er liggen ook grote 
uitdagingen voor. Uiteindelijk is het politieke debat belangrijk, maar daarna was er altijd ruimte voor een 
biertje en een glaasje wijn. Raadsleden vonden elkaar op heel veel punten. Zelfs met de SP is hij 
opgekomen voor zzp’ers. 

Ook in de regio heeft hij veel willen doen, wat niet altijd makkelijk was. Ook voor de nieuwe raad 
liggen daar nog heel veel kansen om te zorgen dat de regio heel slagvaardig kan zijn. 

Sommige dingen duren lang, zoals de HOV, die er straks toch ligt. Dat was toch een goed besluit. 
De bereikbaarheid is verbeterd en er is een tunnel, die de gemeente zelf nooit had kunnen betalen. 

Tot slot adviseert hij de nieuwe raad zorgvuldig met tijd om te gaan. Hij wenst allen het beste toe.

Applaus 

De VOORZITTER neemt vervolgens afscheid van raadslid Freek Reijmerink, die na de 
gemeenteraadsverkiezingen van 2018 uit de gemeenteraad viel. Toen raadslid Diana van Daalen na een 
jaar als raadslid stopte was Freek opnieuw aan de beurt om diens bekende portefeuille op het gebied van 
het sociaal domein weer op te pakken. Hij werd namens de VVD onderdeel van de begeleidingsgroep die 
aan de slag ging met het raadsonderzoek Wmo-Welzijn. Als vader van jong kroost werd het hem vergeven 
dat hij er wel eens niet was of via Zoom aan bijeenkomsten deelnam. Nu neemt de raad opnieuw afscheid 
van Freek Reijmerink, maar onbekend is voor hoe lang dat zal zijn. Hij zegt Freek Reijmerink dank voor al 
diens inspanningen. 

Applaus 

De heer REIJMERINK rest veel dankbaarheid voor het mogen uitvoeren van het mooie werk in de 
afgelopen periode. Het is spijtig dat de VVD een zetel heeft moeten inleveren. Het raadslidmaatschap vindt 
hij een prachtig ambt dat in je haarvaten en vezels gaat zitten. De lokale democratie is juist in deze periode 
heel erg belangrijk, ook gezien de hoeveelheid op te vangen vluchtelingen. Zijn lokale mentor zal hij 
missen. Een van diens beste adviezen was om jezelf de tijd gunnen om het vak te leren, zo’n twee jaar. 

Applaus 

De VOORZITTER geeft aan dat Frank Kool al een hele tijd meeloopt in de Hilversumse politiek. 
Van diens aanwezigheid in digitale raadscommissievergaderingen is een prachtig portret gemaakt dat in het 
raadhuis is tentoongesteld.

Frank was namens de Hilversumse raad lid van de raadscommissie Gooise Meren, die af en toe om 
de tafel zit met de directie van GEM Crailo. Op die manier houden de gemeenteraden een vinger aan de 
pols bij wat er in dat gebied allemaal tot ontwikkeling komt. In de coronatijd speelden de digitale 
verbindingen Frank wel eens parten. Frank Kool heeft hij leren kennen als een deskundig, constructief, 
betrouwbaar en inhoudelijk raadslid. Hij dankt hem namens allen voor diens inzet voor Hilversum. 

Applaus 
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De heer KOOL deelt mee dat het raadslidmaatschap hem vooral veel heeft gebracht. Het heeft hem 
heel veel wijzer gemaakt, mede door wat hij van andere mensen heeft gehoord en vanwege de tegenspraak. 
Hij heeft het raadslidmaatschap met heel veel plezier ingevuld. Als er iemand daarvoor een prijs betaalt is 
dat eigenlijk het thuisfront.

Hij heeft vooral geleerd in de politiek de eigen ijdelheid te beheersen, wat goed is voor de 
besluitvorming en voor je lijfsbehoud. 

Applaus

De VOORZITTER kenschetst Jos van Drogen als een betrouwbaar raadslid, die diens 
werkzaamheden grotendeels achter de schermen uitvoerde. Hij was de opvolger van de destijds vertrokken 
Arie Poels. Jos is genuanceerd, vriendelijk en optimistisch ingesteld en leverde de afgelopen twee jaar een 
constructieve inzet aan het stadsbestuur. Voor diens inzet zegt hij hem heel veel dank.

Applaus

De heer VAN DROGEN merkt op dat hij als enige raadslid vanwege corona nooit een 
raadsvergadering in de raadzaal heeft mogen meemaken. De mooiste momenten in de afgelopen periode 
vonden ook niet plaats in raadzaal of in raadsvergaderingen, maar in de stad. Hij ging fietsen met de 
jongerenwerker om te kijken waar jongeren rondhangen en was met hen in gesprek. Daardoor kon hij iets 
betekenen, omdat hij hoorde wat mensen die het werk doen nodig hebben. Dat wenst hij ook de nieuwe 
raadsleden toe: vooral de stad ingaan en spreken met de inwoners en professionals die Hilversum mooier 
willen maken. 

Applaus

De VOORZITTER vervolgt et naar voren te brengen dat Peter Veenendaal een mooie lage stem en 
een verleden als journalist heeft. Peter Veenendaal bekijkt de zaak graag van alle kanten. Peter heeft zich 
de eerste twee jaar vooral verwonderd over het politieke handwerk, waarbij het volgens hem niet altijd 
ging om wat goed is voor de stad, omdat partijbelangen soms ook een rol spelen. Desondanks leverde hij 
een constructieve bijdrage op het gebied van veiligheid en had hij een mooi voorstel om het verkeershuisje 
van Dudok te redden. Nu het bestemmingsplan voor het Stationsgebied opnieuw moet worden vastgesteld 
biedt dat wellicht kansen. Hij zegt hem dank voor alle inzet. 

Applaus

De heer VEENENDAAL zegt de voorzitter dank voor de mooie woorden en geeft aan het helemaal 
niet zo erg te vinden om afscheid te nemen, omdat hij zich erg verheugt op de bergen vrije tijd die hij de 
komende tijd ziet opdoemen. Het politieke theater was ook niet echt zijn politieke habitat. Af en toe waren 
er momenten dat hij liever bij zijn collega’s in de persbankjes had gezeten en dan bij voorkeur gewapend 
met een scherpe pen. Toch is hij oprecht blij dat hij de ervaring van het raadslid zijn in zijn zak kan steken. 
In de raad en het college heeft hij fijne, collegiale en zeer bezielde mensen leren kennen, dwars door alle 
partijen heen. Dat heeft zijn leven echt verrijkt. 

Complimenten geeft hij aan de griffie en alle andere ambtelijke collega’s, die de raad voortreffelijk 
terzijde hebben gestaan. Hij gaat zich nu op andere manieren inzetten voor de mooie stad. 

Applaus

De VOORZITTER brengt naar voren dat Evert Jan Kruijswijk Jansen een hart heeft voor het 
openbaar bestuur, wat ook blijkt uit diens werkzame verleden als griffier van de gemeente Veenendaal en 
als afdelingshoofd bij de gemeente Dronten. In deze periode ging Evert Jan aan de slag bij een advies- en 
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detacheringsbureau, waardoor hij stopte als lid van de Hilversums Werkgeverscommissie om mogelijke 
belangenverstrengeling te voorkomen.

Evert Jan is een no nonsense-raadslid met veel politiek gevoel, duidelijke standpunten en met altijd 
een onderbouwd verhaal met een prikkelend element. Zo vroeg hij in artikel 41-vragen het college waarom 
er zoveel raadsvoorstellen voortijdig sneuvelden. 

Evert Jan was ook lid van de raadswerkgroep vergaderen, die voorstellen deed voor een betere 
werkwijze. Hij zegt hem dank voor diens bijdrage. 

Applaus

De heer KRUIJSWIJK JANSEN zegt zijn collega-raadsleden en collegeleden dank voor de 
plezierige samenwerking in de afgelopen vier jaar. Hij vond het een ongelooflijke eer om 
volksvertegenwoordiger te zijn en bij te dragen aan een goed bestuur van Hilversum. Hij heeft genoten van 
de debatten en heeft geprobeerd om bij vragen aan het college ook suggesties te doen voor alternatieven. 
Ook heeft hij zijn best gedaan om in het gesprek over voorstellen niet te veel zijpaadjes te bewandelen, 
vast te houden aan de hoofdlijn en op zoek te gaan naar de bedoeling.

De mooiste momenten waren die wanneer de raadsleden al dan niet samen met het college los van 
de voorstellen in gesprek waren over wat hen bindt en wat zij willen bereiken voor het mooie dorp. Het 
was plezierige te constateren dat de raadsleden het over heel veel eens zijn en het over nog meer eens 
kunnen worden. Zeker als het lukt om het politieke spel zo lang mogelijk buiten de deur te houden. De 
gesprekken met de leden van de werkgroep vergaderen droegen bij aan dat inzicht, maar ook de sessie over 
de toekomst van Hilversum, bij Crailo.

Hij wenst de raad toe om in gezamenlijkheid verder te werken. De democratie staat steeds meer 
onder hoogspanning. Allen hebben elkaar harder nodig dan men vaak beseft. Hij adviseert elkaar ruimte en 
succes te gunnen, nieuwsgierig naar elkaar te zijn en niet te snel te oordelen. De beste politici en 
bestuurders durven zich te laten overtuigen en reiken elkaar de hand. 

Hij dankt de burgemeester en diens voorganger voor de leiding aan de raad, de mensen van de 
griffie voor hun enorme werk en de bodes en andere mensen van de ambtelijke organisatie, evenals zijn 
vrienden uit de fractie voor de geweldige jaren. 

Vier jaar terug werd hij als raadslid beëdigd in het bijzijn van zijn ouders en zijn vrouw. Hun steun 
en support waren op de achtergrond altijd aanwezig. In het besef dat de drukte voor de raad ook veel 
impact thuis had is hij dankbaar voor alle ruimte die hij kreeg. Hij kijkt ernaar uit om de vrijkomende tijd 
ook weer thuis te gebruiken. 

De trots van zijn ouders die de Hilversumse politiek op afstand volgden heeft hij vier jaar lang 
gevoeld. Afgelopen september overleed zeer plotseling zijn moeder. Samen met zijn vader bracht zij hem 
groot met de boodschap dat niemand voor zichzelf alleen leeft, maar dat je ook moet doen wat bij je past 
en je talenten moet benutten. Dat heeft hij in de afgelopen vier jaar in de raad proberen te doen. Hij zegt 
zijn collega’s dank voor alles en wenst dat het hen goed zal gaan. 

Applaus

De VOORZITTER heeft Ahmet Yorulmaz leren kennen als een vriendelijk raadslid, die de 
afgelopen periode bereid was om op te treden als voorzitter van commissievergaderingen, ook als dat 
alleen maar was voor een kort vragenhalfuur. Hij besteedde tijd aan de voorbereiding en neemt diens taak 
serieus.

Ahmet heeft in de Hilversumse samenleving een extra oog voor de islamitische achterban. Als er 
op dat gebied iets speelt toont hij zich extra betrokken. In de afgelopen periode was Ahmet wegens ziekte 
even afwezig, in welke tijd hij werd vervangen door Tjalke de Jong. Ahmet had nog graag als raadslid 
willen doorgaan, maar de kiezer heeft anders besloten. Hij zegt Ahmet heel veel dank voor al diens 
inspanningen voor de raad van Hilversum.

Applaus 
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De heer YORULMAZ vond het een grote eer om de inwoners van Hilversum te 

vertegenwoordigen als voornamelijk volksvertegenwoordiger en zich in te zetten voor het prachtige 
Hilversum en haar inwoners. De tijd gaat zo snel dat het net lijkt of de afgelopen vier jaar vier dagen 
waren.

Hij is blij en trots dat het nu weer mogelijk is om fysiek bij elkaar te komen. De nieuwe raad en het 
komende college wenst hij veel wijsheid toe. Het huidige college wenst hij een mooie tijd om het karwei af 
te maken toe.

Hij is een mensenmens en daarom was het de afgelopen twee jaar lastig om zich voor de bewoners 
in te zetten. Hij raadt de nieuwe raad aan om jongeren meer bij de politiek te betrekken en daarvan werk te 
maken. Ook adviseert hij oog te hebben voor de zwakkeren in de samenleving en zuinig te zijn op het 
prachtige dorp en haar inwoners. 

Applaus

De VOORZITTER neemt nu afscheid van iemand waarvan hij dat niet had verwacht: Aafke 
Vreugdenhil. De ChristenUnie bleef steken op één zetel. Daarop had de griffie niet gerekend, omdat Aafke 
al was gevraagd om mee te denken over het programma voor de nieuwe raad. Die vraag kwam niet voor 
niets, omdat Aafke de afgelopen periode op verschillende plekken haar bijdrage heeft geleverd. Zij was lid 
van de werkgroep vergaderen en zette zich in voor een cultuurtraject voor de raad. De voorstellen van de 
werkgroep werden uiteindelijk aangenomen.

Als fractievoorzitter bezat Aafke Vreugdenhil de gave om denkend te spreken, waardoor kijkers en 
luisteraars konden zien dat ze altijd aan het afwegen was. Haar bijdragen hadden daardoor impact en als zij 
uithaalde, dan viel dat op.

Aafke groeide al snel in haar rol als fractievoorzitter toen zij het stokje van Jan de Wit overnam. 
Misschien ziet men Aafke nog terug als commissielid. Hij zegt haar dank voor al haar bijdragen als 
gemeenteraadslid. 

Applaus 

Mevrouw VREUGDENHIL-DE BLÉCOURT ging vorige week met haar 96-jarige moeder 
stemmen, die haar daarna vertelde dat ze een ouderling had gezegd dat ze die geen knip voor de neus 
waard vindt, omdat die zich niet voor politiek interesseerde.

Aanvankelijk wilde zij stoppen, maar daarna ging zij toch weer helemaal voor het 
raadslidmaatschap. Nu gaat zij zich met andere dingen bezighouden en bedankt zij allen voor alles wat zij 
heeft geleerd. Voor bepaalde vergaderstijlen had zij heel veel bewondering, evenals voor humor, het 
samenwerken aan moties en de gesprekken achter de schermen. 

Van de griffie heeft zij ontzettend veel steun ervaren en ook ontzettend veel geleerd. Zij heeft zich 
specifiek met het cultuuraspect van de raad bezig gehouden, tegen beter weten in. De laatste bijeenkomst 
over cultuur werd vanwege corona geannuleerd. Zij adviseert de raadsleden vanaf nu drie jaar lang te 
stoppen met campagnevoeren en in de samenwerkingsmode te gaan zitten. Dan is men echt dienstbaar aan 
de Hilversumse samenleving. 

Ten behoeve van de kwetsbaren in de samenleving spreekt zij vervolgens enkele woorden die bij 
het Leger des Heils vandaan komen: geef je oren aan de doven, geef je voeten aan degene die niet kan 
lopen, geef je ogen aan de blinde en geef je mond aan wie niet spreken kan. Zij mag zich nu weer bezig 
houden met het begeleiden van mensen die ruzie maken en relatieproblemen hebben. 

Applaus 

De VOORZITTER vervolgt dat Tjerk Pelsma stopt met het raadslidmaatschap vanwege een 
verhuizing naar een andere gemeente. Dat is voor Hilversum wel een gemis, omdat het duo Vreugdenil-
Pelsma in de afgelopen jaren een succesvol opvolger was van het duo De Wit-Vreugdenhil. Als iets Tjerk 
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niet zinde binnen de raad, dan kon men dat aan hem merken. Hij was als woordvoerder betrokken bij de 
gesprekken met HOP 2040 en had een hekel aan vergaderen na twaalf uur ‘s nachts. Lobbyen voor het 
behalen van een meerderheid voor een motie deed Tjerk. Vier jaar raadslidmaatschap smaakten naar meer, 
maar door omstandigheden is het er niet van gekomen. Hij dankt Tjerk voor diens werkzaamheden voor 
Hilversum en de Hilversumse raad. 

Applaus

De heer PELSMA heeft de afgelopen vier jaar vooral geleerd geduld te hebben en te luisteren naar 
ellenlange gesprekken, evenals te kijken hoe politiek werkt, hoe een college in elkaar zit en wat je wel en 
niet kunt doen. De ChristenUnie heeft naar zijn mening als kleine fractie best wel een toegevoegde waarde 
geleverd. Zijn opvolgers wenst hij een goede samenspraak toe, ook met de kleinere partijen. 

Hij dankt Pieter Broertjes, de burgemeester en de griffie. Door de griffie en ambtenaren is hij heel 
goed ontvangen en zij hebben hem enorm goed geholpen. Wat betreft duurzaamheid mag de temperatuur in 
het raadhuis van hem 2 tot 3 graden lager worden gezet. Bij de opmerking van Hein Jaarsma over de lange 
voorbereidingstijd van stukken sluit hij zich graag aan. Hij wenst de nieuwe raad alle wijsheid toe.

Applaus 

De VOORZITTER deelt mee dat Pierre van Rooden in de afgelopen periode fractievoorzitter van 
de SP was. In die hoedanigheid was Pierre ook actief als lid van de Vertrouwenscommissie. In gesprekken 
van de Vertrouwenscommissie kwam op een gegeven moment Pierres’s hobby om intergalactische spellen 
te spelen aan de orde. Pierre heeft veel werk in de raad van Hilversum verzet, meestal samen met Bianca 
Verweij, die met voorkeurstemmen is verkozen. Hij gaat er van uit dat Pierre op de een of andere manier 
nog in het raadhuis terug te zien zal zijn. Vast staat dat het thuisfront wat vaker op Pierre’s aanwezigheid 
zal kunnen rekenen. Hij zegt hem veel dank voor diens werkzaamheden voor de gemeente Hilversum.

Applaus

De heer VAN ROODEN vindt het ontvangen van 707 voorkeurstemmen door een raadslid dat geen 
lijsttrekker is een hele prestatie, die niet te negeren is. Enerzijds is het jammer dat hij zijn raadszetel moet 
prijsgeven, maar anderzijds kost het raadslidmaatschap heel veel tijd en kan dat ontzettend frustrerend zijn, 
doordat men niet door de coalitiediscipline heen komt. Er is in het algemeen niet zo heel veel vertrouwen 
in politici. Dat is ook gebleken doordat de helft van de kiezers niet is komen opdagen. Daarom kan hij zich 
voorstellen dat de nieuwe raad zich de vraag stelt in hoeverre er een mandaat van de inwoners is. Inspraak 
van inwoners wordt door die lage opkomst extra belangrijk en dat betekent extra goed naar de inwoners te 
luisteren, vooral in buurten die extra belang hebben bij de te nemen beslissingen. Daarom moet de raad ook 
naar zichzelf kijken en bereidwillig zijn om uitgezet beleid aan te passen als er bij de inwoners wensen 
leven die niet te realiseren zijn bij het oorspronkelijk genomen besluit. Is de raad af en toe bereid het 
verlies te nemen in het belang van de inwoners?

Ten slotte adviseert hij de raadsleden vanuit hun gevoel en hart te speechen en niet vanaf papier.

Applaus 

De VOORZITTER memoreert dat Mirjam Kooloos voor de verkiezingen van 2018 tijdens het 
slotdebat straalde toen zij de zaal van Gooiland wees op haar aanstaande 50e verjaardag. Vanaf dan zou er 
namelijk het moment zijn voor alle mensen die landelijk op 50PLUS stemmen om op Leefbaar Hilversum 
te stemmen. Bij de raadsverkiezingen van 2018 won ze een zetel. In de afgelopen jaren werd ze 
ondersteund en tijdelijk vervangen door Bert Bus en Jacqueline van Oostveen. Dit jaar heeft de kiezer 
anders besloten en Leefbaar Hilversum geen zetel toebedeeld, wat Mirjam niet gemakkelijk vond. Hij zegt 
haar dank voor haar bijdrage en haar inzet voor Hilversum. 
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Applaus

Mevrouw KOOLOOS kwam voor haar gevoel binnen als een klein meisje van 36, 37 jaar en vond 
dat er in het raadhuis een ‘oude mannetjescultuur’ heerste. In het raadhuis is er haars inziens nu een 
afspiegeling ontstaan van de huidige maatschappij, met veel meer vrouwen en waarbij eenieder durft te 
zeggen wat hij of zij op zijn of haar hart heeft. Politiek spreken is als een nieuwe taal leren en zij erkent dat 
twee jaar nodig is om die zich eigen te maken. Van de politiek kan men veel meer leren. De politiek in 
Hilversum vindt zij inhoudelijk en een hoog niveau hebben. 

In de loop van de jaren heeft zij heel veel zelfvertrouwen gekregen. Na de raadsverkiezingen gaan 
de hoofden weer dezelfde kant op staan en begint het besturen. Zij leerde in haar eentje te schakelen en zag 
welk aantal onderwerpen de afgelopen jaren de revue is gepasseerd, welke onderwerpen nu weer actueel 
zijn geworden, zoals de woningnood, leegstand en het bruisend maken van de horeca. 

Zij zal de raad enorm gaan missen en kondigt aan dat men haar vast nog ergens zal zien. De 
nieuwe raad en de nieuwe fracties wenst zij veel wijsheid en succes toe.

Applaus

De VOORZITTER neemt als laatste afscheid van raadslid Henk Blok, een markant figuur in de 
gemeenteraad. Henk begon als commissielid bij en partijvoorzitter van Leefbaar Hilversum. In 2018 werd 
Henk raadslid voor Hart voor Hilversum en ging hij samen met Karin Walters aan de slag met de 
coalitieonderhandelingen. Na diens vertrek bij de fractie van Hart voor Hilversum ging hij verder onder de 
naam Hilversums Blok, een naam die snel werd ingewisseld door Hilversums Belang. De partij deed onder 
de naam Hilversums Lokaal Belang aan de raadsverkiezingen mee. 

Henk Blok had een voorliefde voor de gemeentelijke financiën en was al lange tijd actief in de 
Audit- en rekeningcommissie en haar voorloper, de Rekeningencommissie. 

In de afgelopen periode was Henk voorzitter van de commissie Verbonden Partijen en zat hij soms 
aan bij de Agendacommissie.

Henk vond dat de rol van de raad gerespecteerd dient te worden. Henk vond het raadswerk ook 
heel erg leuk en deed dat met verve. Hij zegt Henk dank voor het verrichte werk.

Applaus 

De heer BLOK gaat met politiek pensioen, waardoor hij tijd krijgt voor zijn kleinkinderen en zijn 
privéleven. Hij kondigt aan nu zijn memoires te gaan schrijven, die hij na deze periode zal aanbieden aan 
de burgemeester. 

Hij zegt de raad dank voor de samenwerking, die hij zeer heeft gewaardeerd. Hij heeft gedurende 
twaalf jaar een kleine bijdrage geleverd, aan welke gedachte hij veel plezier zal beleven. De nieuwe raad 
geeft hij mee aan de slag te gaan met de menselijke maat. Speciaal dankt hij de griffie en de ambtelijke 
organisatie. Hij beveelt het belang van zijn kiezers aan bij de twee andere lokale partijen. 

Applaus

De VOORZITTER sluit de vergadering om 21.40 uur.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van 11 mei 2022,
de griffier, de voorzitter,

mr. P.M.H. van Ruitenbeek dr.ir. G.M. van den Top


